
Referat 
  
Stiftende Generalforsamling Risskov Fællesråd den 29. august 2023 

		

Der deltog omkring 40 beboere fra Risskov i den stiftende generalforsamling, der 
afholdtes i Bellevuehallen. 
  
1 - Velkomst, herunder valg af dirigent og referent: 
  
Øjvind Serup bød velkommen og præsenterede kort initiativgruppen bag stiftelsen af 
Risskov Fællesråd 
Bent Hjorth, bestyrelsesformand for Grundejerforeningen Vejlby Fed 
Henrik Petersen, bestyrelsesformand for Vejlby-Risskov Grundejerforening 
Øjvind Serup, tidligere konstitueret formand for Vejlby Risskov Fællesråd og 
Vagn Olsen, tidligere medlem af Vejlby Risskov Fællesråd, 
og foreslog Vagn Olsen som dirigent, hvilket blev tiltrådt ved applaus. 
  
Vagn Olsen takkede og konstaterede, at den stiftende generalforsamling var indkaldt 
rettidigt med 14 dages varsel via e-mail direkte til organisationer og foreninger m.v. i 
nærområdet og til borgerne i Risskov via sociale medier - og gjorde opmærksom på, 
at alene beboere i dækningsområdet kunne stemme på den stiftende 
generalforsamling 
Henrik Petersen blev foreslået som referent, hvilket blev tiltrådt ved applaus. 
Vagn Olsen gennemgik derefter dagsordenen, hvilket ikke gav anledning til 
bemærkninger. 
  
2 - Valg af stemmetællere: 
  
Som stemmetællere valgtes: 
Bente Blankenberg og 
Helle Guldmann 
  
3 – Initiativgruppens beretning: 
  
Baggrund for et selvstændigt Risskov Fællesråd: 
Bent Hjorth orienterede kort om baggrunden for en opdeling af Vejlby Risskov 
Fællesråd, herunder bl.a.: 
• at dækningsområdet pga. byudvikling var vokset eksponentielt – og således nu 

rummede over 32.000 borgere 
• at der var forskelligartede udfordringer i Vejlby og Risskov 
• at kommunen havde opprioriteret samarbejdet med de lokale fællesråd, hvorfor 

der ved etablering af to fællesråd var mulighed for at stærkere fokus og højere 
grad af synlighed i nærområdet. 



Det gav således mening at opdele Vejlby Risskov Fællesråd i to – et for Vejlby og et 
for Risskov, for derved bedre at kunne varetage beboernes tarv i forhold til 
kommunen, herunder ikke mindst at sikre en bedre dialog og en højere grad af 
borgerinddragelse end det tidligere havde været tilfældet. 
Det blev uddybet at fællesrådene som forankringspunkt i lokalområdet reelt fungerer 
som kommunens direkte dialog-partner, hvorigennem nye kommunale planer og tiltag 
kunne formidles og drøftes med borgerne i nærområdet. 
Eksempler på fællesråds-initiativer nævntes et borgermøde på Risskov Gymnasium 
med fokus på højt og fortættet byggeri med inviterede byrådspolitikere og et 
borgermøde om udbygning af Risskov Skole med kommunens embedsmænd. 
  
Gennemgang og godkendelse af vedtægter: 
Henrik Petersen indledte med at pointere, at de udarbejdede vedtægter tog afsæt i en 
oplæg, som kommunen havde ladet udarbejde til inspiration for fællesrådene og at 
evt. ændringer kunne foreslås til den kommende bestyrelse – eksempelvis ved rettidig 
indsendelse derom forud for en kommende generalforsamling. 
Vedtægterne blev gennemgået, hvilket – jævnfør nedenfor nævnte – gav anledning til 
en række bemærkninger og kommentarer, som følger: 
Der ønskedes 
• en mere præcis formulering af, på hvilken måde afvisning af en ansøger kunne 

foregå og om, hvilke faktorer der kunne danne baggrund for en eksklusion. 
Herunder om en eksklusion i sidste ende evt. skulle afgøres på en 
generalforsamling. 

• en mere præcis formulering af, hvordan erhvervsvirksomheder kunne blive 
optaget som medlemmer 

• en drøftelse af, om formanden burde vælges ved direkte valg og ikke ved, at 
bestyrelsen konstituerer sig selv. 

• en drøftelse af om der konsekvent var behov for skriftlig afstemning ifm. valg til 
bestyrelsen m.v. 

initiativgruppen bekræftede at videregiver ovennævnte til den tiltrædende bestyrelse. 
Vedtægterne blev godkendt ved applaus. 
  
Foreningens økonomi og fastsættelse af kontingent: 
Bent Hjorth oplyste som udgangspunkt, at Risskov Fællesråd ingen midler har i 
øjeblikket, men at der – på opfordring af kommunen – pågår en drøftelse med Vejlby 
Fællesråd om evt. at modtage midler derfra som følge af opsplitningen. Fællesråd kan 
endvidere søge kommune om op til DKK 20.000 årligt til drift og øvrige aktiviteter. 
Medlemmer af fællesrådet betaler endvidere et årligt kontingent. 
Kontingent for 2024 blev vedtaget til DKK 100 pr. medlem – uanset om der er tale om 
organisationer, foreninger m.v. eller enkeltstående medlemmer. 
  
4 og 5 – Valg til Bestyrelsen og Valg af suppleanter 
  
7 borgere stillede op til bestyrelsen, og da der skulle vælges 5 + 2 suppleanter blev 
det – da ingen andre ønskede alene at stille op til suppleant-valg - besluttet, at de 5 
med flest stemme blev valgt ind i bestyrelsen og de øvrige 2 som suppleanter. 



Følgende blev valgt til bestyrelsen: 
• Øjvind Serup 
• Finn Støy 
• Bo Christensen 
• Søren Schjødt 
• Tina Fabricius 

og følgende blev valgt som suppleanter: 
• Mikkel Michelsen 
• Mette Østergaard 

  
6 – Valg af revisor og revisorsuppleant: 
  
Efter moden overvejelse stillede to personer op til henholdsvis hvervet som revisor og 
revisorsuppleant, som følger: 
• Johannes Brinkø som revisor 
• Claus Monfeldt som revisorsuppleant 

Begge blev valgt ved applaus 
  
 7 – Evt. 
  
Under eventuelt udspandt der sig forskellige drøftelser, herunder bl.a.: 
• om Risskov Fællesråd kunne drøfte hastighedsnedsættelse og støjdæmpende 

foranstaltninger på Vestre Strandalle fra rundkørslen mod 
letbaneoverskæringen med kommunen, hvilket naturligvis ville være en 
mulighed 

• at Hedevej-kvarteret havde rettet henvendelse til initiativgruppen og foreslået 
optagelse i Risskov Fællesråd – med hvem de havde er række fælles 
udfordringer - i stedet for som nu at være medlem i Vejlby Fællesråd, hvilket 
måtte afklares. 

• Hvilke udvalg der typisk kunne nedsættes i Risskov Fællesråd, hvilket bl.a. 
kunne være omkring klimaforanstaltninger og mobilitet og trafik – eksempelvis 
med fokus på den kommende planlægning af BRT-bussernes rute i det nordlige 
Aarhus. 

Efter generalforsamlingen konstituerede bestyrelsen sig med 
Formand:   Øjvind Serup 
Næstformand:  Bo Christensen 
Kasserer:   Søren Schjødt 
-Første møde afholdes 27. september 2023 

Referent: Henrik Petersen, Vejlby-Risskov Grundejerforening 
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